
 
 

Tietotesti vanhemmille  
 

 

Totta / Tarua 

 

1. Suurin osa seksuaalisista hyväksikäyttötapauksista paljastuu lyhyessä ajassa. 

Epätosi 

2. Seksuaalisessa häirintätapauksessa tekijä kehittää usein ei-seksuaalisen suhteen 

lapseen ja mahdollisesti hänen perheeseensä voittaakseen kaikkien luottamuksen. 

Tosi 

3.  Asiantuntijat pitävät lapsen koulusuorituksen heikkenemistä ja kiinnostuksen 

menetystä mihin tahansa toimintaan merkkinä seksuaalisesta hyväksikäytöstä. 

Tosi 

4.  Syömishäiriöt (bulimia tai anoreksia) eivät koskaan liity seksuaaliseen 

hyväksikäyttöön. Epätosi 

5.  Oppilaat, joilla on hyvät välit ja kommunikaatio vanhempiensa kanssa, joutuvat 

harvemmin seksuaalisen häirinnän uhriksi. Tosi 

6.  Alkoholia tai huumeita käyttävillä oppilailla on vähemmän mahdollisuuksia joutua 

seksuaaliseen hyväksikäyttöön. Epätosi 

7.  Oppilaat, jotka yleensä katsovat pornografisia elokuvia, joutuvat 

todennäköisemmin seksuaaliseen häirinnän uhreiksi. Tosi 

8.  Lapsia voivat seksuaalisesti häiritä vain aikuiset, muut lapset eivät koskaan. 

Epätosi 

9.  Seksuaalisen häirinnän tunnistaminen on vaikeaa, koska kiistattomia tapauksia on 

harvoin. Epätosi 

10.  Lapsen altistuminen pornografiselle materiaalille ei ole seksuaalista häirintää. 

Epätosi 

11.  Kaikki käyttäytyminen, jossa lasta käytetään seksuaalisesti kiihottamaan aikuista, 

on loukkaavaa. Tosi 

12.  Internetin välityksellä tapahtuvassa viestinnässä ja matkapuhelimen käytöllä on 

erinomaisia etuja, mutta sitä voidaan käyttää myös lasten seksuaalisen häirinnän 

välineenä. Tosi 

  



 
 

Kyllä / Ei 

1. Vanhemmille, jotka käyttävät lapsiaan seksuaalisesti hyväksi, on oikeudellisia 

seurauksia? Kyllä 

2.  Onko kosketuksen välttäminen ja epäluottamus muita kohtaan merkki sen 

tunnistamisesta, onko joku seksuaalisen hyväksikäytön kohteena? Kyllä 

3.  Kun lapsesi ilmoittaa kohdanneensa seksuaalista häirintää, ei ole ensisijainen 

tehtäväsi pyytää häntä näyttämään sinulle vartalonsa merkkejä? Kyllä 

4.  Voiko lapsiuhri joskus olla vastuussa seksuaalisesta häirinnästä? Ei 

5.  Jos lapsi avautuu vanhemmilleen sanomalla, että häntä on häiritty seksuaalisesti 

koulussa, pitäisikö vanhempien ilmoittaa siitä koulun rehtorille? Kyllä 

6.  Häiritäänkö oppilaiden keskuudessa poikia useammin seksuaalisesti kuin tyttöjä? 

Ei 

7. Oppilaat, jotka ovat kokeneet perheväkivaltaa, ovat alttiimpia kokemaan 

seksuaalisen häirinnän uhreiksi tai syyllisiksi? Kyllä 

8.  Ahdistelevatko oppilaita seksuaalisesti aina samaa sukupuolta olevat? Ei 

 

Monivalinta 

1. Kun lapsi yrittää paljastaa kokeneensa seksuaalista häirintää, vanhempien 

tehtävänä on: 

A) uskoa lasta eikä kyseenalaista sitä 

B)  väitellä asiasta lapsen kanssa 

C)  auttaa lasta ymmärtämään, että tällaisia asioita ei yleensä tapahdu 

 

2. Kun lapsi yrittää paljastaa kokeneensa seksuaalista häirintää, vanhempien 

tehtävänä on: 

D) kysyä lapselta, miksi hän ei puhunut aikaisemmin 

E)  painostaa lasta 

F)  rauhoittaa lapsen pelkoja, rauhoittaa häntä ja rohkaista puhumaan  

G)  

3. Lapsi voi ilmoittaa seksuaalisesta häirinnästä: 

 A) yksinomaan omille vanhemmilleen 

 B) kelle tahansa aikuiselle, johon lapsi luottaa 

 C) vain luokanopettajalle 

 

  



 
 

Monivalinta 

 

Mitkä seuraavista voivat olla merkkejä seksuaalisesta häirinnästä? 

• Huono keskittymiskyky ja huomiokyky. 

•  Sosiaalinen eristäytyminen muista kavereista.  

• Odottamattomia ilon ja jännityksen purskahduksia.  

• Äkilliset ja tarpeettomat pelon, ahdistuksen, aggression ja vihan reaktiot.  

• Korkea itsetunto.  

• Voimakas häpeän ja syyllisyyden tunne.  

• Luottamuksen puute muita kohtaan, voimakas epäluottamus ja epävarmuus. 

• Kova halu matkustaa. 

• Epätavallinen seksuaalinen tieto lapsen ikäiselle. 


